
 
 
Beste raadsleden, aanwezigen, inwoners van Winterswijk, 
 
Voor ons ligt de begroting voor 2022. En dat is tevens de laatste begroting voor de 
gemeenteraadsverkiezingen. Daarmee een mooi moment om ook even terug te blikken wat 
de afgelopen 3,5 jaar ons financieel heeft gebracht, om van daaruit de lijn door te trekken 
naar het komende jaar. 
 
Om terug te blikken heb ik mijn bijdrage die ik heb gehouden bij de installatie van dit college 
er nog eens bij gepakt. En als ik die teruglees dan kan ik eigenlijk alleen maar positief zijn.  
Destijds bij de installatie van het college heb ik aangegeven dat 80% van het 
coalitieprogramma is overgenomen uit het vorige coalitieprogramma. Daar kon ik mij toen 
uiteraard al in vinden.  
Maar destijds maakte het CDA zich vooral grote financiële zorgen over die andere 20%. Wij 
waren bang dat die Winterswijk enorm veel geld zouden gaan kosten, met als 4 hoofdpunten 
het energiefonds van 25 miljoen, het waterstoftankstation, het snellaadstation en de 
sanering van Dennenoord.  
Nu, na 3,5 jaar lijkt het dat we opgelucht kunnen ademhalen, want die zorgen blijken 
onterecht, want alle 4 financiële zorgpunten zijn verdwenen. Alleen het energiefonds bestaat 
nog, maar van de ambitie van 25 miljoen is uiteindelijk maar 3,5 miljoen gerealiseerd.  
 
Als we van daaruit kijken naar de begroting die nu voorligt zou je dus mogen verwachten dat 
Winterswijk er financieel florissant voor staat. Dat is helaas niet waar! De schulden waren 
destijds laag en de reserves waren royaal. De reserves zijn echter in 3,5 jaar ongeveer 
gehalveerd en de schulden bijna verdubbeld. 
 
De vraag is waar is al het geld naartoe gegaan?? 
Daar waar we aanvankelijk geld overhielden kregen we plotseling te maken met tekorten op 
de jeugdzorg. De ambtelijke organisatie is fors uitgebreid en er zijn veel dure bureaus 
ingehuurd. Daarnaast zijn er ook veel dure plannen bij gekomen. 
 
Voorzitter: Iedereen zal kunnen begrijpen dat we niet op deze manier nog eens 4 jaar door 
kunnen gaan. 
Wat het CDA betreft betekent dit dat er keuzes gemaakt moeten worden. 
Wat wij positief vinden is dat dit in deze begroting ook duidelijk zichtbaar wordt. 
Zo is het duidelijk dat er veel moet worden geïnvesteerd in de huisvesting van de scholen. Het 
CDA vindt dit een goed plan en is ook bereid om hier fors in te investeren. Want de jeugd is 
onze toekomst en dat begint met goed onderwijs. Wel is duidelijk dat dit begrotingstechnisch 
een hele tour wordt. Of beter gezegd: het past eigenlijk niet in de begroting. In deze begroting 
is dit creatief opgelost door 11 miljoen uit de reserves te halen, zodat het plan “kan landen” 
in de begroting, en er geen structurele lasten voor de nieuwe scholen zijn opgenomen. Met 
andere woorden het zou op een normale wijze niet hebben gepast in de begroting.  
 



Voorzitter: Dit maakt meteen ook duidelijk dat er nu keuzes gemaakt moeten worden om de 
structurele lasten in de toekomst dragelijk te houden. Dit betekent dat we kritisch moeten 
kijken naar initiatieven en plannen die leiden tot hogere structurele lasten. 
Als we op die manier naar de begroting kijken dan valt het cultuurkwartier meteen op. 
Ook hierbij wil ik in de eerste plaats een compliment maken dat in deze begroting eindelijk 
duidelijk wordt gemaakt om welke bedragen het gaat. Duidelijk staat vermeld dat het gebouw 
6,5 miljoen gaat kosten en dat er daarnaast nog een tekort op de grondexploitatie is van 1,4 
miljoen. Samen dus bijna 8 miljoen. Daarbij moet worden opgemerkt dat een parkeergarage 
of half verdiepte parkeerplaats hier nog niet bij is opgenomen. Reken je die mee, dan gaat het 
cultuurkwartier waarschijnlijk over de 10 miljoen.  
 
Voorzitter: Dat is ruim 300 euro per Winterswijker! 
 
Een dergelijk bedrag vindt het CDA onacceptabel. Wat ons betreft wordt daarom de 
planontwikkeling getemporiseerd en wordt er eerst serieus gekeken naar goedkopere 
alternatieven, want die zijn er.  
Moeten we bijvoorbeeld niet eens kijken wat het kost om het huidige Boogiewoogie beter 
toegankelijk te maken en te verduurzamen, en dan niet volgens label A++, maar op basis van 
een B-label. Of moeten we niet eens kijken of het mogelijk is om de vrijkomende gebouwen 
van Schaersvoorde te benutten, zodat er samen met de Storm een echt cultuurkwartier 
ontstaat. 
En waarom wordt er voor de bibliotheek niet gekeken naar een combinatie met de Jacobskerk 
of de Jacobuskerk. We lezen namelijk in de begroting dat beide kerken binnen 5 jaar andere 
functies moeten krijgen. 
Kortom, nu duidelijk is geworden dat het om zoveel geld gaat vindt het CDA dat we de tijd 
moeten nemen voor de plannen en niet over 1 nacht ijs moeten gaan. 
 
Voorzitter: Wij vinden het ook niet te verantwoorden naar onze inwoners dat er zoveel wordt 
geïnvesteerd in een cultuurkwartier, terwijl aan de andere kant de bezuiniging op Zwembad 
Jaspers nog steeds in de boeken staat. En dan is het natuurlijk positief dat de huidige subsidie 
wordt geïndexeerd, maar de bezuiniging staat er nog steeds. Dat geldt ook voor de 
sportverenigingen. De crisisbijdrage is met een jaar opgeschoven, maar waarom wordt deze 
niet definitief geschrapt? De crisis dateert al van 2008 en het college laat de verenigingen hier 
nog steeds voor betalen. 
 
Positief daarentegen vinden wij dat het college heeft besloten om de bezuiniging op de 
collectieve ziektenkostenverzekering definitief terug te draaien. 
Ook vinden wij het positief dat het college ons verzoek bij de kadernota heeft overgenomen 
om de Post niet te verplaatsen naar het gemeentekantoor.  
Om even bij het gemeentekantoor te blijven: een investering van 2,3 miljoen in een nog 
relatief nieuw kantoor vinden wij te veel geld. Ook omdat er steeds meer thuis zal worden 
gewerkt. Wat het CDA betreft kan dit wel een tandje minder. 
In het verlengde daarvan hebben wij ook moeite met de nog steeds verder uitdijende 
ambtelijke organisatie. Ook de afgelopen jaren hebben wij hier al herhaaldelijk op gewezen 
en nu zien we weer dat er meer dan 8 fte bij komt.  
Bij de kadernota begon de VVD al over een kerntakendiscussie. Dat hoeft wat ons betreft niet, 
maar het college zou wat het CDA betreft wel scherpere keuzes mogen maken. 



 
Bij de kadernota hebben wij ook gepleit om het onderhoud van de wegen sneller op te pakken. 
We kregen toen de toezegging van het college dat er nog eens goed zou worden gekeken naar 
de planning. Helaas moeten we constateren dat hier niets mee is gedaan. Daarom zullen wij 
komen met een motie om het achterstallig onderhoud aan wegen en in de openbare ruimte 
versneld uit te voeren. 
 
Daarnaast vinden wij ook dat er een werkbudget moet komen om verkeerssituaties te 
verbeteren en veiliger te maken. Dat gaat dus om aanpassingen van verkeerssituaties buiten 
het groot onderhoud om die belangrijk zijn voor de verkeersveiligheid. Nu is hier helaas geen 
budget voor. Graag horen wij van het college of zij hiertoe bereid is. 
 
Tot slot zullen wij komen met een amendement om het budget voor Present met €10.000 te 
verhogen. Dit is een echte investering in de samenleving, want dit budget verdient zichzelf 
namelijk terug. De inzet van Present werkt preventief en daardoor worden andere kostbare 
uitgaven voorkomen. Daarnaast wordt het werk door veel vrijwilligers uitgevoerd en heeft 
daarmee ook nog eens een belangrijke sociale functie. 
 
Voor onze amendementen kan de vrije ruimte die er nog is worden benut, maar daarnaast is 
het CDA ook bereid om met aanvullende dekking te komen voor deze plannen. Die kan 
bijvoorbeeld gevonden worden door de tunnel in de Greversweg te schrappen. Een tunnel 
voor een handjevol wandelaars is namelijk niet uit te leggen aan onze inwoners.  
Maar dekking kan natuurlijk ook worden gevonden bij de plannen waar ik eerder in mijn 
bijdrage al vraagtekens bij heb geplaatst. 
 
Voorzitter: Daarmee kom ik aan het einde van mijn eerste termijn met de conclusie dat er 
keuzes gemaakt moeten worden. 
Het CDA is bereid om die keuzes te maken en als wij mogen kiezen, kiezen wij voor de 
onderwerpen die de Winterswijkse samenleving voor de toekomst sterker maken, zoals de 
scholen en de sportvoorzieningen en kiezen we niet voor prestigeprojecten. Dus wat ons 
betreft gaat het cultuurkwartier terug naar de tekentafel om tot een goedkopere oplossing te 
komen en kan de tunnel in de Greversweg definitief worden geschrapt. 
 
Dank u wel voorzitter 


